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Oblast školství – MŠ, ZŠ

Informace k 2. stupni ZŠ
◗ Přestože jsme chtěli na konci roku rozhodnout o možném nákupu pláno-
vané školy na pozemku v ulici Na Krétě, zastavila nás doslova legislativa. Na-
konec z jednání se společností, která nabízela spolupráci, sešlo. Začali jsme 
okamžitě s okolními obcemi hledat další varianty, kde a jakým způsobem by 
bylo možné školu postavit. Udělali jsme opětovně revizi veškerých obecních 
budov a pozemků. Nejprve jsme pojali celou záležitost obecně a snažili jsme 
se narovnat koncepci školství, která v obci chybí. Není dlouhodobě udrži-
telné provozovat jednu MŠ ve dvou budovách a taktéž trávit denně hodinu 
přesunem dětí z prvního stupně do jídelny, proto jsme se pokusili vymyslet 
řešení, které by pomohlo situaci zlepšit i na úrovni MŠ a 1. stupně ZŠ. Na 
této koncepci stále pracujeme a prozatím máme několik variant, které by 
obnášely zásahy do školských zařízení, ale v závěru by pomohly celou situ-
aci zlepšit. Nyní čekáme na zpracování demografické studie pro naši obec, 
Nižbor a Chyňavu taktéž. Z těchto čísel následně vyplyne potřeba a hlavně 
směr, kterým se máme vydat. Dále pokračujeme na založení dobrovolného 
svazku obcí, abychom měli vše co nejdříve připravené, jakmile budeme znát 
výsledek studie.
Než se nám podaří vyřešit všechny záležitosti zmíněné v prvním odstavci, 
domluvili jsme se s Městem Beroun, aby nám po potřebnou dobu přijímal 
ještě děti do 6. tříd. Uzavřeli jsme proto Smlouvu o spolupráci při zajištění 
povinné školní docházky v jiné obci, na základě které náleží městu finanční 
příspěvek ve výši 32.000 Kč za jedno přijaté dítě na jeden školní rok. Město 
nám přislíbilo (mj. i veřejně), že pro nás kapacity ještě na nějaký čas mají, ale 
přesto smlouva negarantuje přijetí dětí. Kolem této smlouvy vzniklo několik 
pochybností a prakticky nás město lehce zatlačilo ke zdi. Vzhledem k obavě 

Informace z obce
Než zahájíme rok 2023 informováním v jednotlivých 
oblastech, chtěli bychom se vrátit na malý moment 
k roku 2022. Připravili jsme pro vás shrnutí toho, 
co se z největších akcí podařilo, co se nepodařilo 
a co jsme připravili na letošní rok. Dále také soupis 
veškerých záměrů, které bychom chtěli realizovat 
v tomto volebním období.

ROK 2022
Co se nám podařilo?
◗ vybudovat dešťovou kanalizaci a obytnou zónu včetně nových povrchů 
v lokalitě Nad Sokolovnou
◗ opravit chodník před Sokolovnou a  doplnit chybějící část asfaltového 
povrchu za fotbalovým hřištěm
◗ vybudovat dětské hřiště v ulici Františka Nepila
◗ vyměnit střechu na šatnách v ZŠ Hýskov
◗ opravit příjezdovou cestu do chatové oblasti z recyklátu
◗ opravit zeď v rokli v ulici Dělnická (Sýkorák) včetně obnovy koryta
◗ zahájit stavbu ČS1 – přečerpávací stanice pro odvod splaškových vod
◗ opravit ulici Prostřední
◗ vybudovat chodníček v ulici Libinská (propojení Libinské a Pod Skalou)
◗ získat dotaci na obnovu veřejného osvětlení napříč obcí
◗ získat dotaci na úpravu kontejnerových stání na veřejných prostranstvích
◗ zajistit opravu spodní části ulice Za Tratí, která proběhne z důvodu kli-
matických podmínek až v letošním roce
◗ zajistit bankomat do obce ve vestibulu OÚ Hýskov včetně výměny vstup-
ních dveří

Co se nám naopak nepodařilo zajistit?
◗ vybudovat přechod pro chodce v okolí OÚ Hýskov, což rozepíšeme po-
drobněji v přehledu informací v letošním roce
◗ uložení vedení nízkého napětí v ulici Berounská do země, jelikož správce 
komunikace KSÚS nedal souhlas
◗ snížit rychlost v oblasti návsi na 30 km/hod nebo jakékoli zpomalení 
v této oblasti, jelikož s úpravou PČR nesouhlasí
◗ umístit přechod v oblasti návsi, nesouhlasí PČR ani správce komunikace 
KSÚS
◗ vybudovat autobusovou zastávku U Hřbitova vzhledem k novým poža-
davkům Správy železnic
◗ dořešit převzetí vybudovaných chodníků v ulici Kladenská, celá záležitost 
vzhledem k pasivitě zhotovitele směřuje bohužel zřejmě k soudnímu sporu

Co máme letos v plánu?
◗ dokončit stavbu ČS1 – přečerpávací stanice pro odvod splaškových vod
◗ opravit další ulice v havarijním stavu
◗ zprůchodnit část „rokle“ v ulici Berounská
◗ obnovit a zrekonstruovat veřejné osvětlení v obci
◗ zaměřit se na oblast řeky a místní návsi – přípravné projektové práce
◗ zaměřit se v pokračování budování cesty na hřbitově a opravy hřbitovní zdi
◗ pořídit techniku pro technickou četu

Schválený rozpočet obce na rok 2023 naleznete na odkazu viz webové 
stránky obce – https://www.obechyskov.cz/urad/rozklikavaci-rozpocet/

Co bychom chtěli realizovat v tomto volebním období?

INVESTIČNÍ ZÁMĚRY HÝSKOV
DOPRAVA

ulice Sportovců

ulice Budovatelská

ulice Libinská, Pod Skalou

ulice Polní

ulice Nádražní

ulice K Lesíku (včetně propojení do ulice Okružní)

ulice Družstevní

asfaltový povrch na cyklostezce

autobusové zastávky u hřbitova, chodník

OBČANSKÁ VÝSTAVBA

Sokolovna - sportovní areál (komplet či obecní část)

obecní část na fotbalovém hřišti včetně obnovy oplocení

oprava kulturního domu

rozšíření MŠ, přemístění MŠ v ulici Družstevní do nové MŠ

výstavba ZŠ - 2. stupeň společně s Chyňavou a Nižborem

přístavba ZŠ - ředitelna nad šatny

obnova a rekonstrukce VO v obci

úprava hřbitova, rekonstrukce zdi

úprava OÚ - postupná rekonstrukce

OSTATNÍ

úprava místní návsi

revitalizace prostoru kolem řeky včetně areálu pro pořá-
dání akcí

obecní zahrada - revitalizace a zpřístupnění

úprava prostoru na „Maninách“

úprava prostoru před hřbitovem

obnova kontejnerových stání

kamerový systém v obci (alespoň částečně)

pumptrack

prostor pro psy

obecní kompostárna

obnova místních cestiček pro pěší

historická stezka obcí
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opakování situace z  loňského roku jsme nakonec na smlouvu přistoupili. 
Pokud v letošním roce přijmou berounské školy všech 21 žáků 5. třídy, bude 
to znamenat výdej z našeho rozpočtu ve výši 672 000 Kč (za každý školní 
rok). Takto vysokou částku ale samozřejmě nechceme platit několik let bez 
jakýchkoli záruk či výhledu investice do společné školy v Berouně. Škola 
v Berouně s investičním podílem od okolních obcí by samozřejmě dávala 
největší smysl a byla by nejlepším a nejjednodušším řešením hned z několi-
ka důvodů. Vedení města ale nechce spolupracovat na společné škole, tudíž 
pracujeme na plánu výstavby svazkové školy společně s okolními obcemi – 
Nižborem a Chyňavou. Nutno poznamenat, že jsme měli připravenou i va-
riantu otevření 6. třídy pod naší ZŠ, ale problém by nastal v dalším roce, 
kdybychom už neměli k dispozici prostory pro další ročníky, pokud by se 
průběh našeho projektu zkomplikoval a pozdržel.
Pokud má někdo chuť a pár hodin času, může si poslechnout záznam z be-
rounského zasedání zastupitelstva, kde se o této problematice kolem smlou-
vy i spolčené školy jednalo. Záznam naleznete na stránkách Města Beroun.
V  letošním a zřejmě ještě v příštím školním roce předpokládáme, že pů-
jdou naši žáci do Berouna. Intenzivní jednání ohledně výstavby 2. stupně ZŠ 
u nás budou pokračovat ve stejném rozsahu jako doposud.
Výdejna v ZŠ
◗ Při jednání s paní ředitelkou jsme narazili také na problematiku na prvním 
stupni ZŠ, kdy největší komplikací pro chod školy představuje vzdálenost školní 
jídelny. Děti docházejí za každého počasí ze školy do nové budovy MŠ U Stat-
ku a to kolektiv školy trápí. Nejenže se bojí o bezpečnost dětí, ale cesta (tam 
a zpět) jim zabere téměř hodinu času, což přináší další komplikace. Se zastupiteli 
jsme toto téma otevřeli a pokusili jsme se vymyslet řešení, které je následující. 
Prostor pro zřízení výdejny ve stávající budově ZŠ eventuelně existuje, dokonce 
jsme i s hygienou zkonzultovali potřeby a příslušné prostory si prohlédli. Dohod-
li jsme se, že prověříme, co by požadované úpravy obnášely jak po technické, 
tak i finanční stránce. Určitě si totiž v tuto chvíli říkáte prakticky to samé, co 
my – nedávno se vybudovala nová jídelna a teď se bude dělat výdejna v ZŠ…
Zdá se to být zvláštní nápad, ale pokud v naší obci vznikne 2. stupeň, jídelna se 
využije v plném rozsahu pro tyto účely, nehledě na to, že výdejnou by ve stávající 
ZŠ vzniklo komfortnější prostředí a ona úspora času-děti by jen seběhly ze třídy 
v pantoflích na oběd. Uvidíme, jaký výsledek vzejde z aktuálně zpracovávané 
situace technického provedení a rozpočtu na tuto úpravu.

Oblast dopravní infrastruktury v obci

Informace o zahájených opravách komunikací ve správě 
KSÚS „II/116, III/1164 a III/1164a - průtah obcí Hýskov“
◗ Další fáze oprav komunikací ve správě KSÚS jsou již v plném proudu. 
Nyní probíhá rekonstrukce v části náměstí 5. května a ulici Berounská. Před-
poklad termínu uzavírky je do 21. 5. 2023 a následně budou pokračovat eta-
py – ulice Zabranská a nakonec ulice Na Břasích a Na Krétě.
V souvislosti s rekonstrukcí v ulici Berounská se snažíme vymyslet bezpeč-
nostní opatření pro chodce. Chodník se do této lokality nevejde, a navíc by 
z větší části vedl po soukromých pozemcích. Se správcem silnice jsme se 
tedy pokusili vymyslet alespoň nějaké okamžité řešení, protože do prostoru 
kaštanů budou nově instalována svodidla, která situaci chodcům ještě zhorší. 
Nyní máme požádáno o úpravu rychlosti v místě na 30 km/hod. a umístění 
dopravních značek „Chodci ve vozovce“ včetně piktogramů na komunikaci. 
Taktéž řešíme technicky zpřístupnění části, rokle“, kde se nachází nyní deš-
ťová kanalizace. V rámci uzavírky bychom tuto cestu chtěli obnovit a chodci 
by tak nemuseli kolem kaštanů vůbec procházet.
Nejnáročnější fází, kterou máme před sebou a která se dotkne nejen všech ob-
čanů, je úplná uzavírka ve směru na Beroun při rekonstrukci ulice Na Krétě. 
Z důvodu zajištění školních autobusů dojde k uzavírce o prázdninách (před-
poklad od 1. do 23. 7. 2023). O tom vás budeme ale s předstihem informovat.
Opravy místních komunikací
◗ V letošním roce bychom chtěli pokračovat v opravách místních komuni-
kací a kromě toho i části ulice Za Tratí, kterou máme objednanou z loňské-
ho roku. Nyní zpracováváme technické možnosti pro opravy následujících 
komunikací, každá z nich má však svoje úskalí:
Ulice Budovatelská
◗ Místní občané, kteří bydlí v bytovkách na konci této slepé ulice, se na 
nás obracejí s problémem neudržitelného stavu této komunikace před svý-
mi nemovitostmi. Postavil se zde developerský projekt, avšak část nově 
vzniklé obecní komunikace zůstala v původním stavu. Tento úsek nebude 
představovat problém pro pokládku asfaltového povrchu, ale pokud zde 

chceme vybudovat část nové silnice, zaslouží si tato ulice kompletní úpra-
vu v celém rozsahu. Po uložení kanalizace nepůsobí tato panelová cesta 
vůbec vábně a při projektování s největší pravděpodobností narazíme na 
potřebu odstranění panelů a nutnost stavby nové konstrukce vozovky. Nyní 
čekáme na posudek od projektanta a následně budeme řešit další postup. 
Záměr vybudování celé ulice v letošním roce stále přetrvává.
Ulice Za Hřištěm
◗ Pro tuto ulici se nyní také zpracovává technický posudek a opravu by-
chom chtěli realizovat v letošním roce. Nicméně v této ulici chybí splaš-
ková kanalizace a nyní prověřujeme, zda a za jakých podmínek by bylo 
možné její dobudování. V ulici se také na velmi nevhodném místě na-
chází sloup elektrického vedení ve vlastnictví společnosti ČEZ. Víme, 
že ČEZ nemá zájem sloup přemístit a přeložku by musela platit obec, ale 
nemáme písemné podklady, které nyní zajišťujeme.
Ulice K Lesíku
◗ Tento úsek obce z ulice Okružní (od hřbitova) až na rozcestí s ulicí Zabran-
skou a Sportovců by byl, co se technické náročnosti týče, nejjednodušší a prak-
ticky ihned realizovatelný. Čekáme ale na uložení nízkého napětí do země 
v celé délce, které bude realizovat společnost ČEZ snad již v nejbližší době.
Ulice Pod Skalou
◗ V tomto případě bylo záměrem obnovení povrchu ve stávajícím rozsa-
hu, ale narazili jsme na sesouvání komunikace na soukromé pozemky, 
což je nejprve potřeba vyřešit se statikem, který doporučí další postup.
Ulice Sportovců, ulice Polní
◗ Tyto ulice máme taktéž naplánované k opravě, ale nikoli v tomto roce. Po 
zimním období alespoň obnovíme nejhorší úseky, ale vzhledem k plánované 
výstavbě RD naproti fotbalovému hřišti bychom tuto část obce chtěli realizo-
vat až po dokončení výstavby silnic v této nově vznikající části.
Ulice Souběžná – konec části v soukromém vlastnictví
◗ S majitelem konce části této ulice jsme několikrát jednali, nabízeli růz-
né varianty možného řešení a vzhledem k tomu, že vlastník nemá zájem 
s komunikací cokoli dělat, je již bezpředmětné v jednání pokračovat. 
Přestože nás situace mrzí vůči obyvatelům této části, musíme respektovat 
rozhodnutí majitele, kterému ovšem moc nerozumíme.
Oprava části chodníku Na Břasích
◗ Kraj opravil v loňském roce ulici Na Břasích a obnovou vozovky vznik-
la mírná kolize několika domům, před kterými vede panelový chodník. 
Ve vjezdech jsou nainstalované plechové nájezdy, ale sklon je vyšší a stav 
nevnímáme jako ideální. S realizační firmou jsme se dohodli, že při uza-
vírce spodní části vyměníme v tomto krátkém úseku panely za dlažbu.

Autobusové zastávky
Přechod pro chodce v ulici Na Břasích (okolí OÚ Hýskov) + 
zastávka U Prefy směr Beroun
◗ V několika zpravodajích jsme vás informovali o řešení nebezpečné situ-
ace v ulici Na Břasích v okolí OÚ Hýskov, kde není téměř možné bezpeč-
ně přejít z chodníku na cyklostezku či autobus směrem na Beroun. Hle-
dali jsme vhodné řešení, jelikož je situace několik let neúnosná, zastávka 
nevzhledná a se zvyšující se dopravou bezpečnost čím dál horší. V této 
oblasti je však komplikované vymyslet vhodné místo, jelikož pozemky 
v okolí vlastní soukromí vlastníci.
Nakonec se nám podařilo společně s projektantem nalézt místo, které 
jsme několikrát diskutovali s dotčenými orgány, vlastníky a dokončili 
projektovou dokumentaci. Poslední zpráva od nás byla, že jsme požádali 
o stavební povolení a máme v zájmu vybudovat přechod s novou zastáv-
kou v letošním roce. V ideálním světě bychom nyní měli již stavební 
povolení a vybírali zhotovitele. Realita je však jiná a stavební řízení bylo 
přerušeno, respektive zru-
šeno z důvodu nesouhlasu 
majitele sousedního po-
zemku, který byl připraven 
bránit se soudní cestou.
S projektantem jsme začali 
ihned řešit další možnost, 
která se zdá být poslední 
variantou, zhruba v úrovni 
budovy OÚ. Proběhlo také 
místní šetření za přítom-
nosti PČR, Odboru dopravy 
MěÚ Beroun a správce ko-
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munikace KSÚS. V navržené situaci bylo plánováno, že bude autobus za-
stavovat v jízdním pruhu, což je dle PČR neprůchozí varianta s ohledem 
na rozhledové poměry v místě mírné zatáčky.
Výsledek z jednání je tedy následující: přechod pro chodce bude možný 
vytvořit v místě před stánkem se zmrzlinou a na protější straně by byla 
vytvořena část chodníku – to bychom chtěli realizovat při opravě komu-
nikace během letních měsíců. Vzhledem k tomu, že autobus nebude moci 
zastavovat v jízdním pruhu, projektant nyní prověřuje technické umístění 
zálivu, který by se musel zpevnit opěrnou zdí.
Tato varianta bude případně pro obec technicky a ve výsledku i finanč-
ně náročnější, ale nechceme vzdát boj o bezpečný přechod a vzhlednou 
upravenou zastávku ideálně na obecním pozemku.
Na Krétě
◗ Určitě si říkáte, proč jsme odstranili přístřešek na této zastávce a nena-
hradili ho novým…protože jsme zjistili, že stojí na soukromém pozemku 
a majitel pozemku si nepřeje umístění přístřešku. Záležitost bychom rádi 
dořešili, protože to není stav, který by se tam najednou objevil, ale stav, 
který je historický. Věříme, že se nám záležitost podaří dořešit a bude 
v místě stát brzy nový přístřešek.
U Hřbitova
◗ Obě zastávky U Hřbitova jsme chtěli zrekonstruovat a vybudovat část 
chodníku, protože je pro chodce místo nebezpečné. Několik měsíců pro-
bíhá jednání se Správou železnic, která požaduje doplnění a nesouhlasí 
s navrhovaným řešením. Situaci se taktéž snažíme aktivně řešit.
Doplnění dopravního značení
◗ Postupně se snažíme (a také na základě podnětů od občanů) doplňovat 
dopravní značení, na ukázku přikládáme několik fotografií, na kterých je 
zachyceno, co se již podařilo.

Chtěli bychom také umístit dopravní zrcadlo na železniční přejezd pod 
ulicí Dělnická směrem ke COOPu, bohužel ale s umístěním zrcadla ne-
souhlasí Správa železnic, a to z důvodu, že nebude dodržen průjezdný 
průřez koleje v rámci železniční trati a umístění zrcadla včetně červe-
nobílého sloupku může vést k narušení bezpečnosti provozování dráhy. 
Upřímně se nespokojíme s tímto stanoviskem bez nějakého jiného řešení, 
protože se v místě stalo několik dopravních nehod a protože je situace při 
výjezdu z ulice Dělnická také nepřehledná kvůli vysokému betonovému 
plotu, a když jsou zaparkovaná vozidla přímo za přejezdem, situace je 
velmi nepříjemná.
Zimní údržba – popis, stížnosti a potřeba další techniky, 
technická četa
◗ Letošní zima naštěstí nepřinesla tolik sněhové nadílky a náledí, které 
by bylo třeba odklízet. Přesto jsme obdrželi několik stížností, ve kterých 
bylo zmíněno, že jsou komunikace neudržované a po chodnících se nedá 
projít. Celý stav bychom chtěli lehce nastínit. V obci je platná Obecně 
závazná vyhláška o zajišťování sjízdnosti a schůdnosti místních komu-
nikací a chodníků v zimním období z roku 1999. Naše technická četa 

Okružní ulice

Vodorovné dopravní značení v ulici Františka Nepila

Kovářova rokle

čítající čtyři zaměstnance má za úkol dle pořadí obsloužit nejprve místní 
komunikace, které se shrabou a sypou drobným kamínkem. Na tuto čin-
nost mají po celou dobu jednu multikáru a posyp na korbu hází lopatou. 
Kluci mají v případě zimního období pohotovostní režim a pokud sněží, 
vyrážejí v nočních hodinách do terénu. Co se týče chodníků, ty přijdou na 
řadu poté, co jsou zabezpečené komunikace. Chodníky se pouze prohrnu-
jí, neošetřují se žádným chemickým posypem či kamínky. Chodníky jsou 
ve většině případů z dlažby a veškeré chemické zásahy by znamenaly 
vsak do půdy, kamínky by zase dlažbu poškodily. Každý řidič i chodec by 
měl přizpůsobit svoji jízdu/chůzi aktuálnímu stavu vozovky/chodníku. 
Nicméně si jsem vědomi potřeby pořízení další techniky, která by zajisti-
la rychlejší chod a zefektivnění práce naší technické čety. V letošním roce 
bychom proto rádi zakoupili vhodný stroj, který by byl multifunkční – 
uměl naložit materiál, prohrnout cesty a v létě např. i posekat.
Na hlavních komunikací zajišťuje zimní údržbu (i úklid po zimním ob-
dobí) KSÚS a obec nemá potřebnou techniku ani pravomoc tyto silnice 
udržovat – jedná se o tyto komunikace: Berounská, Zabranská, Kladen-
ská, Na Břasích, Na Krétě.
Věříme, že pořízením další techniky předejdeme k nepříjemnostem, které 
v letošním roce v některých dnech nastaly.

Oblast místního rozvoje

ČS1 – informace
◗ Stavba přečerpávací stanice pro odvod splaškových vod pokračuje v pl-
ném rozsahu. Nyní jsou uložené šachty a od května 2023 se přesunou 
stavební práce do komunikace, kde se bude předělávat část kanalizačního 
řadu. Z důvodu opravy hlavní silnice jsme museli upravit termín dokon-
čení stavby, která měla být původně dokončena do konce dubna letošního 
roku. Abychom ale neudělali asfalt a následně přišla KSÚS a vyfrézovala 
povrch (ne, že by se to někde takto nedělo), posunuli jsme termín tak, aby 
navazoval na asfaltování, tedy do 30. 9. 2023. Jedinou komplikací bude 
rozkopání silnice v květnu, jelikož bude v místě provoz na semafory, což 
vzhledem k aktuálním uzavírkám v obci bude pro řidiče stresující stav.
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Hřbitov – úprava přístupové cesty
◗ Jak jsme vás informovali v předchozím Hýskováčku, nalezené žulové 
kostky z ulice Kladenská jsme chtěli využít pro vybudování přístupo-
vé cesty na hřbitov. Aktuálně práce probíhají a ještě probíhat budou, 
ale na přiložených fotkách pořízených před a po si můžete povšimnout 
rozdílu.

Kontejnerová stání
◗ Instalace ohrádek na kontejnerová stání pořízených z dotačního titulu SZIF.

Informace k veřejnému osvětlení
◗ Aktuálně probíhá výběrové řízení na zhotovitele rekonstrukce veřej-
ného osvětlení v obci, na který jsme získali dotaci z Národního plá-
nu obnovy z Ministerstva průmyslu a obchodu. V letošním roce tak 
proběhne obměna svítidel, oprava rozvaděčů a celková úspora vydané 
energie. Jakmile budeme mít uzavřenou smlouvu se zhotovitelem, se-
známíme vás s podrobnostmi.
Úprava cestičky do Libin

Komise pro rozvoj obce - informace o členech
◗ Komise začala pracovat ve složení- předseda Jiří Hubert, členové – 
Tereza Králová, Dagmar Černá, Andrea Prokopová, Tomáš Novotný 
a Martin Šmolcnop.
Na letošní rok jsme se shodli na postupu navázání na zpracovaný Stra-
tegický rozvojový plán obce a určili jsme tři hlavní okruhy, kterými se 
bude komise zabývat. Jedná se zejména o úpravu místní návsi a hýs-
kovské lázně – okolí řeky, pozemky v majetku obce. Tyto dva projek-
ty jsme začali zpracovávat formou, dá se říci, architektonické soutěže 
mezi studenty jedné fakulty. Jednání je prozatím na dobré cestě a nyní 
zpracováváme podklady pro zadání. Včas vás budeme informovat o po-
drobnostech.
Do konce tohoto roku bychom chtěli vybrat společně s vámi vítězné ná-
vrhy, které bychom následně připravili k realizaci na další rok. Kromě 
dalšího se komise zabývá obnovou cestiček pro pěší a cyklistiku, které 
jsou v majetku obce a díky jejichž obnově může dojít k zokruhování 
tras.
Geoportál – informace o územním plánu v mapě
◗ Územní plán byl schválen v srpnu 2022 a nyní ho můžete nalézt 
v elektronické podobě na adrese: https://hyskov.obce.gepro.cz
Průběžné doplňování mobiliáře - houpačka Fr. Nepila



Dalším důležitým prvkem jsou ptačí budky, které jsou ideální pro ptáky, 
kteří hledají místo pro hnízdění (obzvláště teď na jaře). Ptačí budky by 
měly být umístěny na vhodných místech a měly by být postaveny dle 
předepsaných rozměrů pro konkrétní druh - návod na jejich stavbu je 
též dostupný na internetu. Málokdo ví, že existují i budky pro netopýry, 
kteří jsou z hlediska biodiverzity zahrady též důležití a na než se mnohdy 
zapomíná.
Doufáme, že vás náš článek zaujal, a pokud uvidíte na vaší zahradě ne-
vábně zarostle vypadající místo, může vám být útěchou, že se v něm 
skrývá daleko více živočichů než v anglickém trávníku, kde nežije takřka 
nic… (Autor: KPŽP)
Úprava cesty za křížkem

Záhonky v Hýskově
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Oblast životního prostředí

Děti uklízely Hýskov

Ekologická zahrada
◗ S příchodem jara mnoho z nás začíná více času trávit venku a věnovat 
se zvelebování zahrady. Jedním z tipů, jak takové zvelebení pojmout, je 
vytvoření tzv. ekologické zahrady, která výborně odolává suchu a při je-
jímž zakládání si můžete užít spousty zábavy – např. s dětmi při stavbě 
hmyzích domků a jiných prvků.
Ekologická zahrada je jedinečný způsob, jak nejen krásně ozdobit prostor 
kolem domu, ale také poskytnout útočiště různým druhům živočichů. Za-
hrada plná rostlin a „divokých“ koutů poskytuje ideální prostor pro hmyz, 
ptáky, netopýry, ještěrky a mnoho dalších.
Hmyzí domky jsou jedním z nejlepších způsobů, jak do zahrady přilá-
kat mnoho druhů užitečného hmyzu. Tyto malé domky jsou vyrobeny 
z přírodních materiálů a jsou umístěny v zahradě na strategických mís-
tech. V hmyzích domech a čmelínech mohou žít čmeláci, včely, pavouci 
a mnoho dalšího potřebného hmyzu, který pomáhá regulovat škůdce - 
např. mšice. Návod na stavbu a umístění domečků je snadno dostupný 
na internetu. Tyto domky nejen přitahují různé druhy užitečného hmyzu, 
ale mohou také představovat na zahradě zajímavý architektonický prvek.
Ještěrky jsou dalším druhem živočichů, kteří se mohou cítit jako doma 
v ekologické zahradě. Pokud jsou k dispozici vhodné úkryty a místa, kde 
se rády vyhřívají (různé skalky, placaté kameny atd.), mohou se v zahradě 
usadit. Pro ekologickou zahradu je také důležitý způsob sekání a osazení 
rostlinami. Vždy by měla být ponechána určitá oblast neposekaná, aby 
mohla sloužit jako útočiště pro další hmyz (např. motýly) a malé zvířata 
(ježky, žáby…). Osazení různých druhů rostlin také pomáhá přitahovat 
živočichy a udržovat rovnováhu v zahradě (obecně se doporučují trvalky 
a luční květiny).

	

Kultura

Vánoční trhy a koncert Loděnického pěveckého sboru Comodo



Velikonoční odpoledne
◗ Jaro jsme společně zahájili velikonočním odpolednem v sobotu 
1. 4. 2023 na návsi. Proběhlo krásné vystoupení mažoretek Berounských 
hvězdiček, MŠ Ledňáček Hýskov, ZŠ Hýskov a kapely Slunovrat, která 
hrála až do samotného 
závěru. Děti si mohly 
vyrobit v připravených 
dílničkách dekoraci, 
panáčka, kterému vy-
rostou do Velikonoc 
vlasy, nebo si vyzkou-
šet uplést pomlázku. 
Celé odpoledne zajistilo 
Bistro U Mě občerst-
vení, Honza Blahovec 
přijel s Hýskovskou 
zmrzlinou a návštěv-
níci si mohli zakoupit 
velikonoční dekoraci či 
domácí sladké pečivo. 
Stánek s výrobky při-
pravily i paní učitelky 
z MŠ Ledňáček Hýskov. 
Děkujeme moc všem, 
kteří se zapojili a těm, 
kteří akci navštívili.
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Krampus - průvod čertů
◗ Jako poslední a za to organizačně nejnáročnější obecní akcí v roce 2022 
byl průvod Krampus čertů, kteří prošli z fotbalového hřiště do naučného 
parku a zpět při velkém počtu sledujících návštěvníků ze širokého okolí. 
Velké poděkování patří všem organizátorům - zejména zásahové jednotce 
Hýskov, Lhotka, Tetín, Stradonice, dále dobrovolným hasičům, kulturní 
komisi, zdravotníkovi a všem dalším, kdo se zapojil se zajištěním bez-
pečnosti po trase. Za zapůjčení areálu děkujeme moc FK Hýskov, dále 
celému týmu Vagon Hýskov a Bistru U Mlsouna za občerstvení a DJ Ma-
chymu za pekelnou diskotéku na závěr celého večera.

Tříkrálová sbírka
◗ Mladí hasiči Rackové Hýskov se jako každým rokem postarali o zajiště-
ní Tříkrálové sbírky v naší obci. Celkem vybrali 13 023,00 Kč pro Charitu 
Beroun. Děkujeme moc za super organizaci, zpěv a hlavně spolupráci.

Dětský karneval
◗ Kulturní aktivity letošního roku odstartoval dětský karneval v KD Hýs-
kov, který moderoval Asterix s Obelixem. Pro děti čekala tombola, různé 
hry, zpívání, tanec a hlavně skvělá zábava po celé odpoledne.

Interaktivní odpoledne pro seniory
◗ Ve čtvrtek 30. 3. 2023 proběhlo pod záštitou obce interaktivní veliko-
noční odpoledne pro seniory ve Spolkovém a informačním centru. Více 
fotografií z akce najdete na straně 19.
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Spolkové a informační centrum Hýskov
◗ Od 1. 3. 2023 jsme se rozhodli změnit otevírací dobu Spolkového a in-
formačního centra a to tak, že otevřeme na předchozí objednání/zavolá-
ní na OÚ Hýskov. Otevírací doba musela být dříve zachována z důvodu 
udržitelnosti dotace, která již ale skončila. Vzhledem k tomu, že centrum 
navštěvuje velmi malý počet turistů, rozhodli jsme se otevírací dobu změ-
nit tak, jak je popsáno výše. Spolkové centrum však nezůstane nevyužité, 
probíhají zde různé kroužky, cvičení nebo například zkoušky ochotnické-
ho divadla. O prázdninách se zde uskuteční několik příměstských táborů, 
svatby a vítání občánků.

Ostatní

Jak to bude s poštou v Hýskově?
◗ Situace s poštou je obecně v ČR velmi nepříznivá a všichni jistě sle-
dujeme nejen v TV, co se kolem ní děje. Nemusíte se o naši poštu bát. 
Od 1. 7. 2023 přejde pošta do režimu Pošta Partner, jejíž správu jsme se 
rozhodli převzít pod obecní úřad. Při návštěvě prostorů ve stávající poště 
jsme se lehce vrátili v čase. Prostor bude vyžadovat úpravy, které spojí-
me s přesunutím podatelny z 1. patra do přízemí. V přízemí tedy vznik-
nou prostory, ve kterých se bude nacházet podatelna, kancelář poplatků 
i pošta. Z obřadní místnosti, kde je nyní provizorně kancelář poplatků, 
uděláme opět obřadní místnost, ke které je tato část úřadu určena. Tuto 
rekonstrukci drobnějšího charakteru chceme udělat tak, aby práce v zása-
dě neovlivnily chod úřadu či pošty.
ČEZ – plánované odstávky
na webové stránce
◗ Věděli jste, že se o plánovaných odstávkách 
ČEZ dozvíte jednoduše na našich stránkách? 
Stačí se jen na hlavní stránce obce posunout 
dolů a zde naleznete veškeré podrobnosti bez 
nutnosti hledání na stránkách ČEZu.
Elektronická
úřední deska
◗ Obec požádala přes 
MAS Mezi Hrady z.s. 
o dotaci na pořízení elek-
tronické úřední desky. Ta 
by obci dodala moderní 
tvář, ulehčila by práci 
úřadu a vylepšila služby 
občanům.
zdroj: ilustrační foto 
z webových stránek
www.igalileo.cz
◗ Výpis ze všech usnesení rady a zastupitelstva naleznete na webové 
stránce obce viz odkaz: www.obechyskov.cz/obec - po levé straně buď 
rada obce či zastupitelstvo obce

◗ K odběru novinek z webové stránky obce se můžete přihlásit buď přímo 
na webové stránce www.obechyskov.cz nebo v kanceláři OÚ Hýskov. 
Odebírat informace je možné e-mailem či přes SMS. Více informací ob-
držíte na OÚ Hýskov.
Nové vstupní dveře a záhonek před obecním úřadem

V případě dotazů, nápadů, připomínek nebo čehokoliv, co 
byste s námi chtěli řešit, se na nás neváhejte kdykoliv obrátit.

Veronika Šmolcnopová, starostka obce Hýskov
Mgr. Pavla Šimonová, místostarostka obce Hýskov

Hasiči	–	jednotka	–	kolikrát	vyjela,	kam	a	členové	+	2	x	foto	z	krampusů	s	popisem,	že	to	klouzalo	 		

- doplní	Fanda	ještě	text	
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se	jen	na	hlavní	stránce	obce	posunout	dolů	a	zde	
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hledání	na	stránkách	ČEZu.	

	

	

	

	

	

Elektronická	úřední	deska	

Obec	požádala	přes	MAS	Mezi	Hrady	z.s.	o	dotaci	na	pořízení	elektronické	úřední	desky.	Ta	by	obci	dodala	
moderní	tvář,	ulehčila	by	práci	úřadu	a	vylepšila	služby	občanům.	
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www.obechyskov.cz strana 9

1. OBECNÍ SYSTÉM ODPADOVÉHO HOSPODÁŘSTVÍ

Nakládání s odpady v obci Hýskov v roce 2022 se řídilo Obecně závaz-
nou vyhláškou obce Hýskov o stanovení obecního systému odpadového 
hospodářství.

Podnikatelé a živnostníci nebyli v roce 2022 zapojeni do odpadového 
hospodářství obce.

Tato OZV třídí komunální odpady na následující složky:
a) Biologické odpady rostlinného původu, b) Papír, c) Plasty včetně PET 
lahví a nápojového kartonu, d) Sklo, e) Kovy, f) Nebezpečné odpady, g) Ob-
jemný odpad, h) Jedlé oleje a tuky, i) Textil, j) Směsný komunální odpad

n BIOLOGICKÉ ODPADY ROSTLINNÉHO PŮVODU
Pro svoz bioodpadu je v obci nastaven systém sběru od nemovitosti 

a odložení bioodpadu na sběrném místě. Pro svoz bioodpadu od nemo-
vitosti je nutné být ke svozu přihlášen. Nádoba je ve vlastnictví občanů 
a svoz je nastaven na 240 l nádobu hnědé barvy. Svozy bioodpadu pro-
bíhají od dubna do listopadu – celkem 8 svozů za rok. Svozy jsou určeny 
svozovým kalendářem.

Do sběru bioodpadu od nemovitosti bylo přihlášeno na konci roku 
124 nemovitostí a občané se mohou i nadále ke svozům přihlásit.

Bioodpad je možné odevzdat i na našem sběrném místě, ale nejlepší 
způsob likvidace odpadu tohoto druhu je jeho kompostování.
n TŘÍDĚNÝ ODPAD – PLAST, PAPÍR, KOVY, SKLO

V obci Hýskov je provozován sběr tříděného odpadu prostřednictvím 
kontejnerů a nádob na tříděný odpad. Kontejnery jsou umístěny : ulice Na 
Krétě, ulice Na Břasích (u obecního úřadu), ulice Zabranská (mezi řado-
vými domy), ulice Okružní (vedle hřbitova), ulice Sportovců (nad fotbalo-
vým hřištěm), ulice K Lesíku (pod fotbalovým hřištěm), ulice Družstevní, 
ulice Družstevní (u železniční lávky), ulice Souběžná (pod Sokolovnou), 
ulice Zahradní (dočasně přemístěno do ulice Luční), ulice Františka Nepi-
la, ulice U Statku (bytový dům), ulice U Statku (školka), ulice K Jakubině, 
ulice Pod Klukem, ulice Libinská (u lávky), ulice Libinská (u chatové ob-
lasti), ulice Dělnická, ulice Školní a ulice Berounská.

Celkem bylo během roku 2022 po obci rozmístěno 32 kontejnerů na 
papír, 29 kontejnerů na plast, 20 kontejnerů na sklo a 3 kontejnery na kovy.

Kontejnery na papír a plast jsou vyváženy každý týden. Kontejnery na 
kov a sklo 1 x za měsíc. 

V říjnu 2022 byl zaveden systém „door to door“ pro sběr plastů přímo 
od nemovitosti. Nádoby pro svoz plastů jsou ve vlastnictví občanů (jedná 
se o 240 l nebo 120 l nádoby žluté barvy). Svozy těchto nádob probíhají 
dle svozového kalendáře, frekvence 1 x za 4 týdny. Do tohoto systému bylo 
na konci roku přihlášeno 172 nemovitostí. I nadále je možno do tohoto 
systému sběru se přihlásit, obec má k prodeji i žluté nádoby o velikosti 
120 l a 240 l.
n NEBEZPEČNÝ ODPAD

Sběr nebezpečného odpadu je pořádán 2 x do roka přistavěním kontej-
neru na naše sběrné místo.
n OBJEMNÝ ODPAD

Objemný odpad je takový odpad, který vzhledem ke svým rozměrům 
nemůže být umístěn do popelnice – např. nábytek, koberce, matrace, umy-
vadlo, kočárek, lyže atd. Do objemného odpadu nepatří elektrospotřebiče, 
baterie, pneumatiky a stavební odpad. Tento odpad je možné odevzdat na 
sběrném místě.
n JEDLÉ TUKY A OLEJE

Prakticky všechny potravinářské oleje a tuky používané v domácnosti 
lze recyklovat a můžou člověku znovu posloužit. Sběrná nádoba na jedlé 
tuky a oleje je umístěna na našem sběrném místě a před budovou obec-
ního úřadu. Oleje a tuky odevzdávejte do sběrných nádob v uzavřených 
PET lahvích.
n TEXTIL

V  obci jsou umístěny čtyři kontejnery na textil (v  ulici Na Břasích, 
v  ulici Dělnická, v  ulici Sportovců a  ulice Zabranská  – u  hřbitova). Do 
kontejnerů na textil nepatří věci poškozené, znečištěné, mokré nebo ples-
nivé. Vše ukládejte do kontejneru v uzavřeném pytli nebo igelitové tašce.
n SMĚSNÝ KOMUNÁLNÍ ODPAD

Směsný komunální odpad je sbírán do kontejnerů, popelnicových ná-
dob a šedých pytlů. Sběr směsného komunálního odpadu je zpoplatněn 
na základě místní poplatku za odkládání komunálního odpadu z nemo-
vitosti. Platba za odpad je vypočítaná dle zvolené frekvence svozu. Cena 
odpadu na rok 2022 byla stanovena na 0,8 Kč za 1 l odpadu. Svozové ka-
lendáře všech odpadů jsou umístěny na stránkách obce nebo je možné si 
je vyzvednou v kanceláři obecního úřadu.

Informování občanů o odpadovém hospodářství obce Hýskov
(dle § 60 odst. 4 zákona č. 541/2020 Sb., o odpadech, ve znění pozdějších předpisů)

VÝDAJE NA LIKVIDACI ODPADU V ROCE 2022

popis odpadu
množ. odpa-
du v tunách

odpad předán odpad využit nebo předán výdaje obce

Směsný komunální odpad 261,86 AVE CZ odpadové hospodářství Skládka Stašov 1 075 706 Kč

Papír a lepenka 37,94 AVE CZ odpadové hospodářství Ave Sběrné suroviny s.r.o. 389 229 Kč

Sklo směsné 27,36 AVE CZ odpadové hospodářství Envy Recycling s.r.o. 58 550 Kč

Plasty - kontejnery 28,75 AVE CZ odpadové hospodářství Ave Sběrné suroviny s.r.o. 595 926 Kč

Plasty - žluté popelnicové nádoby 1,61 AVE CZ odpadové hospodářství Ave Sběrné suroviny s.r.o. 32 651 Kč

Bioodpad - kontejner na sběrném místě 21,91 AVE CZ odpadové hospodářství kompostárna Stašov 40 842 Kč

Bioodpad - bio nádoby 33,45 AVE CZ odpadové hospodářství kompostárna Stašov 108 554 Kč

Velkoobjemový odpad 23,44 AVE CZ odpadové hospodářství Skládka Stašov 84 262 Kč

Pneumatiky 0,24 AVE CZ odpadové hospodářství 2 843 Kč

Nebezpečný odpad 0,58 AVE CZ odpadové hospodářství AVE CZ, Viničná 910, Beroun 16 964 Kč

Jedlý tuk a olej 0,39 Černohlávek Group s.r.o., Černohlávek Group s.r.o.

Oděvy 6,98 Dimatex CS, TextilEco a.s. Dimatex CS, TextilEco a.s.

Kovy - kontejnery 0,87 AVE CZ odpadové hospodářství 13 358 Kč

Železo a ocel 2,68 Radek Škvára, Beroun Radek Škvára, Beroun

Pronájem kontejnerů 37 147 Kč

CELKEM 448,05 2 418 885 Kč

*uvedené ceny jsou včetně DPH
* náklady jsou uvedené pouze za likvidaci odpadu a pronájem kontejnerů na separaci. Nejsou zde zahrnuty náklady na 
správu odpadového hospodářství, úklid sběrných hnízd a správa sběrného místa v bývalém areálu Preva.
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2. SBĚRNÉ MÍSTO V OBCI HÝSKOV
Sběrné místo je umístěno v bývalém areálu Preva za kulturním domem 

a je otevřeno 2 x v týdnu (PO od 16:00 – 17:30 a SO od 09:00 – 11:00).
Na sběrném místě je možné odevzdat velkoobjemový odpad, kovy, 

bioodpad rostlinného původu, použitý jedlý tuk a olej, dřevo a elektro-
odpad.

Na sběrném místě není možné odevzdat pneumatiky a stavební odpad.
Likvidace odpadu na sběrné místě není zpoplatněna a je určena pouze 

pro občany, kteří platí v obci Hýskov místní poplatek za ukládání komu-
nálního odpadu z nemovitosti.

3. ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ OBCE HÝSKOV V ČÍSLECH

VÝDAJE NA LIKVIDACI ODPADU V ROCE 2022 
- tabulka na předchozí straně.
 

PŘÍJMY Z LIKVIDACE ODPADŮ - ODMĚNA EKOKOM 
A SBĚRNÁ SÍŤ ZA ROK 2022

popis odpadu
odměna 
Ekokom

platba 
sběrná síť

odměna Rema 
- odběr elektro

papír 81 021 Kč

sklo 35 675 Kč

plasty 127 359 Kč

kovy 3 616 Kč 15 810 Kč

zajištění zpětné-
ho odběru

53 896 Kč

zpětný odběr 
elektro

6 128 Kč

CELKEM 301 567 Kč 15 810 Kč 6 128 Kč

PŘÍJMY ZA LIKVIDACI OD OBČANŮ - SMLUVNÍ SYSTÉM 
Z ROKU 2021 A MÍSTNÍ POPLATEK OD ROKU 2022

popis příjmu
platby provedené od 

1. 1. 2022–31. 12. 2022

Smluvní systém platby za odpad od ob-
čanů - platný do 31. 12. 2021. Předpisy 
a platby vybrané v roce 2022

203 536 Kč

Místní poplatek za odkládání komunál-
ního odpad z nemovitosti na rok 2022

1 237 073 Kč

CELKEM 1 440 609 Kč

Zákon o  odpadech ukládá, aby vyseparované recyklovatelné složky 
v  obcích činily od roku 2025 alespoň 60 % ze všech vyprodukovaných 
komunálních odpadů. A to obec Hýskov zatím bohužel nesplňuje, i když 
v tomto roce díky posílení kontejnerových stání a zavedení systému „door 
to door“ na sběr plastů velmi vzrostl objem vytříděného odpadu. Ale 
vzrostly tím i náklady na likvidaci vytříděného odpadu.
 

4. DOPLŇUJÍCÍ INFORMACE O SYSTÉMU SEPARACE, MOŽ-
NOST MINIMALIZACE A PREVENCE VZNIKU ODPADŮ

V roce 2023 plánujeme v obci rozšíření sběru kovů – přidání kontej-
nerů na kovy. Dále chceme pokračovat v podpoře systému „door to door“, 
podpoře předcházení vzniku odpadů a ve snižování produkce směsného 
komunálního odpadů. Mezi občany chceme šířit osvětu na téma separace 
recyklovaných složek komunálních odpadů.

I přes citelné zdražení nákladů na likvidaci a svozu odpadu se vedení 
obce rozhodlo nezdražovat místní poplatek za odpady pro své občany na 
rok 2022.

Ukládání odpadů mimo sběrné nádoby je v rozporu s vyhláškou obce. 
Občané jsou povinni odkládat roztříděné složky odpadu na místa k tomu 
určená. Tříděný odpad umístěný mimo sběrné nádoby svozová fi rma ne-
odváží, jeho ukládání mimo sběrné nádoby je přestupkem. Navíc povin-
nost třídit nám všem ukládá zákon o odpadech.

Obec Hýskov děkuje všem, kteří řádné třídí odpady a váží si jejich úsilí. 
Rádi bychom poděkovali občanům, kteří pravidelně třídí odpad. A ape-
lujeme na ty, kdo dosud netřídí nebo o odpadech a jejich dalším využití 
nepřemýšlí, aby odpady začali třídit. Obec na odpadové hospodářství do-
plácí každým rokem čím dál více fi nančních prostředků. Předcházením 
vzniku a tříděním odpadů pomůžete obci ušetřit nemalé výdaje.
Tipy pro předcházení vzniku odpadů - nejsnadnější způsob začíná již 
v domácnostech:
✔ Kompostujte.
✔ Zkuste dát pro vás nepotřebným věcem druhý život. Nevyhazujte věci, 
které ještě mohou sloužit někomu jinému.
✔ V  ČR skončí ročně v  koši až 100 kg potravin na osobu. Neplýtvejte 
potravinami.
✔ Preferujte výrobky, které nejsou na jedno použití (vratné skleněné oba-
ly, nabíjecí baterie, textilní nákupní tašky apod.)
✔ Některé důležité odkazy pro třídění odpadů: 
www.jaktridit.cz, www.tonda-obal.cz, www.samosebou.cz, www.tride-
niodpadu.cz, www.ekokom.cz a jiné.

TŘIĎTE ODPAD, MÁ TO SMYSL!

 

 

 

Obec Hýskov 
ZA ROK 2022 BYLO ZPRACOVÁNO 669 kg ELEKTROZAŘÍZENÍ A TÍM USPOŘENO: 

1,60 MWh 0,37 t 61,96 m3 

6,22 kg 115,57 l 0,51 t 
 

* Úspora takového množství ropy  
se rovná spotřebě stejného množství 
potřebného k ujetí 1 699 km  
v běžném osobním automobile 
 
** Úspora takového množství vody  
se rovná stejnému množství, které  
je spotřebováno při 832 cyklech 
sprchování 

 

PŘÍJMY	Z	LIKVIDACE	ODPADŮ	-	ODMĚNA	EKOKOM	A	SBĚRNÁ	SÍŤ	ZA	ROK	2022	
popis	odpadu	 odměna	Ekokom	 platba	sběrná	síť	 odměna	Rema	-	odběr	elektro	

papír	 81	021	Kč	 		 		
sklo	 35	675	Kč	 		 		

plasty	 127	359	Kč	 		 		

kovy	 3	616	Kč	 15	810	Kč	 		
zajištění	zpětného	odběru	 53	896	Kč	 		 		

zpětný	odběr	elektro	 		 		 6	128	Kč	

CELKEM	 301	567	Kč	 15	810	Kč	 6	128	Kč	
	

PŘÍJMY	ZA	LIKVIDACI	OD	OBČANŮ	-	SMLUVNÍ	SYSTÉM	Z	ROKU	2021	A	MÍSTNÍ	
POPLATEK	OD	ROKU	2022	 	

popis	příjmu	 platby	provedené	od	1.1.2022	-	31.12.2022	  

Smluvní	systém	platby	za	odpad	od	občanů	-	
platný	do	31.	12.2021.	Předpisy	a	platby	
vybrané	v	roce	2022	 203	536	Kč	

 

Místní	poplatek	za	odkládání	komunálního	
odpad	z	nemovitosti	na	rok	2022	 1	237	073	Kč	

 

CELKEM	 1	440	609	Kč	  

	

Zákon	o	odpadech	ukládá,	aby	vyseparované	recyklovatelné	složky	v	obcích	činily	od	roku	2025	alespoň	
60	%	ze	všech	vyprodukovaných	komunálních	odpadů.	A	to	obec	Hýskov	zatím	bohužel	nesplňuje,	i	když	
v	tomto	roce	díky	posílení	kontejnerových	stání	a	zavedení	systému	„door	to	door“	na	sběr	plastů	velmi	
vzrostl	objem	vytříděného	odpadu.	Ale	vzrostly	tím	i	náklady	na	likvidaci	vytříděného	odpadu.		

	

Směsný	komunální	
odpad	 58%

Papír	a	lepenka
9%

Sklo	směsné
6%

Plasty
7%

Bio	odpad
12%

Velkoobjemový	odpad
5%

Nebezpečný	odpad
0%

Jedlý	tuk	a	olej
0%

Oděvy;	
2% Kovy	a	železo

1%

Směsný	komunální	odpad	 Papír	a	lepenka
Sklo	směsné Plasty	- kontejnery
Bio	odpad	- kontejner	na	sběrném	místě Velkoobjemový	odpad
Nebezpečný	odpad Jedlý	tuk	a	olej
Oděvy Kovy	a	železo
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Pro někoho znamená zima mráz 
a chlad, to ale v žádném přípa-

dě neplatí pro výuku na naší škole, 
kde mají žáci i v tomto sychravém 
období možnost zúčastnit se celé 
palety akcí a mít tak dny strávené 
ve škole pestré a barevnější.

Naši nejzkušenější žáci započali 
měsíc leden výletem do Planetária 

v  Praze, kde zúročili své znalosti 
z  hodin přírodovědy. Žáci mlad-
ší však ve škole nelenili a  mnozí 
z  nich se nechávali unést výkony 
svých spolužáků, kteří se zúčast-
nili třídních kol pěvecké soutěže. 
Konec měsíce byl pro naše žáčky 
velmi důležitý, protože si domů 
odnesli zasloužené vysvědčení. 

Zimní měsíce v ZŠ Hýskov

V  tento významný den navštívi-
la naše benjamínky paní ředitel-
ka v  rámci akce „Celé Česko čte 
dětem“ a  potěšila malé školáčky 
ukázkou ze své oblíbené knihy.

Měsíc leden a  únor pomysl-
ně propojily další dvě akce. První 
z  nich byla výtvarná soutěž s  en-
vironmentální tematikou a  dru-
hou bylo vyvrcholení třídních kol 
pěvecké soutěže. Naše talentované 
zpěvačky předvedly krásné výkony 
na soutěži „Králodvorská Koruna“, 
kde získaly vynikající umístění  – 

a  to konkrétně jedno 1. místo a 6 
míst druhých. Naše škola nemá ale 
pouze nadané zpěváčky a  výtvar-
níky. V  zimních měsících soutě-
žili žáci 5. ročníku v matematické 
olympiádě  – do okresního kola 
postoupili dva žáci, kteří vzorně 
reprezentovali naši školu. Oba byli 
vyhodnoceni jako úspěšní řešitelé 
a k  jejich výkonům jim gratuluje-
me – skončili na výborném 4. a 18. 
místě.

Naše škola umožňuje rozvíjet 
své dovednosti i  sportovcům. Řeč 
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je jednak o našich pilných plaváč-
cích, kteří od prosince  2022 do 
února  2023 pravidelně trénovali 
v plaveckém bazénu Laguna, a jed-
nak o našich hráčích vybíjené. ZŠ 
Hýskov uspořádala v  naší nové 
tělocvičně turnaj ve vybíjené, kte-
rého se zúčastnili žáci z  Tmaně, 
Karlštejna a  Nižboru. Naši spor-
tovci skončili na krásném druhém 
místě!

Děti se nejen učí, sportují, sou-
těží nebo objevují nová místa, ale 
mají také možnost své vědomosti 
a  dovednosti otestovat. Ve dru-
hé polovině února psali vybraní 
žáci 4. a  5. ročníků testy Kalibro. 
V  polovině března, tak jako děti 
z více než 60 zemí světa, i naše děti 
v  Hýskově řešily Matematického 
klokana. Jako každý rok se ho zú-
častnili žáci 2. až 5. ročníku a vy-
braní prvňáčci, a to ve dvou ze šesti 
kategorií – Cvrček a Klokánek.

V  naší škole nezapomínáme 
ani na kulturu. Koncem března si 
děti zatančily country tance pod 
vedením Miroslava Procházky, mj. 
prezidenta Českomoravské aso-
ciace dětských country tanečních 
skupin. Dále jsme připravili pásmo 
písní a veršů na Velikonoční odpo-
ledne na naší návsi.

S  nástupem jara pravidelně 
škola otevírá své brány veřejnosti. 
Ve čtvrtek 23. března proběhl Den 
otevřených dveří pro rodiče bu-
doucích žáků naší školy. Předško-
láci s  celou rodinou měli během 
odpoledne možnost poznat pro-
středí školy, potkat některé paní 
učitelky, paní ředitelku nebo paní 
vychovatelky, které pro ně měly 
připraven bohatý program. Za-
čátkem dubna nás navštívili před-
školáci z  mateřské školy s  paními 
učitelkami, aby se podívali do sou-
časné 1. třídy a věděli, co je u nás 
čeká. Vše vyvrcholilo těsně před 

velikonočními svátky, kdy proběhl 
další Den otevřených dveří. Kro-
mě naší jarně vyzdobené školy vás 
mohly potěšit výtvory našich žáků 
v tradičních velikonočních dílnič-
kách. Tento rok jsme se věnovali 
barvení vajec, pletení košíků, pe-
čení a  zdobení perníčků a  výrobě 
dalších dekorativních předmětů.

Z mnoha dalších aktivit zmiň-
me celoškolní program „Tonda 
Obal na cestách“, ve kterém jsme 
si prohloubili znalosti především 
o třídění a recyklaci odpadu, nebo 
soutěž mladého přírodovědce, 
které se mohou žáci dobrovolně 
zúčastnit v rámci environmentální 
výchovy. Dále proběhla mezi ško-
lami v okolí výtvarná soutěž „Hrad 
Karlštejn – klenot české země“, ve 
které naši malíři získali pěkná oce-
nění v  pěti věkových kategoriích. 
Diplomy a  ceny dostali naši šiku-
lové jednou za 1. místo, dvakrát za 
místo 2. a dvakrát za 3. místo.

Z  akcí, které se odehrály jen 
v  některých třídách, vybíráme 
karneval v  1. a  5. ročníku a  pro-
jekci „Magický Senegal“ v  Berou-
ně, kterou si moc užili naši páťáci. 
Čtvrťáci v místním naučném par-
ku vyřešili záhadu ve hře „Hledá 
se Klárka“ nebo oslavili březnový 
„Ponožkový den“ na podporu lidí 
s Downovým syndromem.

Podrobněji se o  dění ve škole 
můžete dočíst na našich webových 
stránkách www.zshyskov.cz.

Všem přejeme krásné jaro!
Ať je stejně pestré jako
v naší škole.

Za ZŠ Hýskov zapsaly
paní učitelky

Mgr. Klára Balášová
a Lenka Šocová
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22. března 2023

Vážený Tomáši G. Masaryku,
srdečně Vás zdravím. Československo prošlo velkými změnami, od té 

doby, co tady nejste. V roce 1938 nás obsadili Němci. V roce 1939 začala 
2. světová válka a skončila v roce 1945. Tři roky jsme byli samostatní, ale 
v roce 1948 u nás zvítězila komunistická strana. Naši svobodu tato strana 
velmi omezila, lidé nemohli cestovat a jiné věci, které mohli za Vaší vlády 
dělat. V roce 1968 jsme málem byli od komunistického režimu osvobozeni, 
ale pokus se nezdařil, vtrhly sem sovětská a maďarská armáda. Až v roce 
1989 jsme byli osvobozeni od komunistického režimu díky Sametové revo-
luci, kterou vyvolali pražští studenti, čímž si připomínali zavření českých 
vysokých škol před padesáti lety. V roce 1993 se Československo rozdělilo 
na dvě republiky - Česko a Slovensko.

Na shledanou pane prezidente.
Jan Koleška

22. března 2023

Dobrý den, paní Marie,
píšu Vám, protože jsem Vám chtěla poděkovat, že jste nám zavedla 

školní docházku. Kdyby Vás nebylo, tak bychom nic nevěděli. Kdybyste 
k nám přišla do školy, tak byste tu nic nepoznávala. Moc se mi škola líbí 
a daří se mi v ní.

Zdraví
Eliška Pěluchová z Hýskova

22. 3. 2023 Hýskov

Vážený Karle IV.,
postavil jste báječné stavby. Děkujeme za kamenný Karlův most, Kar-

lovu univerzitu a jiné stavby. Byl jste dobrý panovník, učíme se o vás ve 
třídě. Bojoval jste a dokázal hodně věcí. Rád stavím modely, možná by se 
Vám líbily.

S pozdravem
Ondra Vitamvás

Dopisy slavným osobnostem

Svobodné volby v 5. třídě hýskovské základní školy
Ve třídě jsme se bavili o tom, že 

není fér, když mohou volit jen 
dospělí, a tak k letošním prezident-
ským volbám naše paní učitelka 
vymyslela, že uspořádáme třídní 
volby. V těch jsme volili superhrdi-
nu do školy.

Rozdělili jsme se do sedmi týmů 
po třech a  náhodně jsme si vylo-
sovali superhrdinu  – Aquaman, 
Superman, Ironman, Wonder Wo-
man, Spiderman, Hulk a  Batman. 
Tím vznikly týmy pro volební kam-
paně. Každá skupina udělala jeden 

volební plakát, na něj 
jsme napsali jméno 
superhrdiny, nalepi-
li obrázek a  napsali, 
čím by nám mohl 
ve třídě pomoci. Vo-
lební plakáty jsme 
pak vyvěsili po třídě. 
V den voleb jsme do-
stali papír a za stěnou 
jsme volili na papír 
superhrdinu. Hlaso-
vala celá třída a paní 
učitelky, paní ředitel-
ka s paní zástupkyní 
a paní asistentky. Do 
druhého kola po-
stoupili dva superhr-
dinové - Superman 
a Batman, ale všichni 
superhrdinové byli 
dobří.

Před druhým ko-
lem jsme si všimli, že 

jeden žák dával peníze a sladkosti 
za to, že volili jeho hrdinu. Nako-
nec vyhrál Batman, který Super-
mana „rozválcoval“, a  ten, který 
podváděl, nevyhrál. Batman měl 
nejlepší pokřik a text na plakátu.

Z  našeho pohledu to byla za-
jímavá práce, spolupráce v  rámci 
týmu, ale i zábava. Vítězný tým do-
stal odměnu a obdiv.

Kolektiv 5. ročníku
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◗Historie

Obrovská průtrž
mračen zaplavila domy
Dne 7. června 1971 v odpoledních hodinách postihla Hýskov průtrž 

mračen. Nejvíce byla poškozena část obce v úseku Hýskovského 
potoka, kde voda zaplavila několik domků, přístupové cesty a můstky. 
Voda sebrala oplocení, zničila komunikace, část původního koryta za-
nesla kameny a z cesty si vytvořila nový tok.
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Zpráva o činnosti jednotky 
JSDH Hýskov

V roce 2022 bylo naší jednotce ohlášeno celkem 8 událostí. Jednalo se 
o 1 dopravní nehodu, 4x požár z toho; 1 požár lesního porostu, 1 ro-

dinného domu, 1 požár výškové budovy a 1 požár trafostanice. Dále pak 
3x technickou pomoc, přičemž se 2x 
jednalo o popadané stromy a 1 trans-
port pacienta pro ZZS. Samozřejmostí 
pro naši jednotku je zajištění technic-
kého zázemí při pořádání noční sou-
těže Mladých hasičů pořádanou naším 
SDH a dozor při pálení čarodějnic. Tak 
jako každý rok probíhala průběžná 
údržba techniky a práce pro obec. Ten-
tokrát šlo převážně o mytí komunikací 
a zalévání. Členové jednotky se zároveň 
účastní pomoci při zajišťování kultur-
ních akcí pořádaných obcí.

Kluzká vozovka při zajiš-
tění průvodu čertů  :-)
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Ples hasičů 2023 – docela vydařená akce 
 V roce 2020 ani v roce 2021 se tradiční zakončení 
plesové sezóny v Hýskově neuskutečnilo. Loni, 
26. března 2022, jsme se po dvouleté odmlce 
konečně setkali na tradičním místě v kulturním 
domě v Hýskově. Tehdy nám k tomu hrála i nově 
dohodnutá kapela PHZS. Pokud byste zkoumali, 

co ta zkratka znamená, pak se historicky jedná o Posádkovou 
Hudbu Záchranné Služby. Ale to je již historie a opět se ukázalo, že 
ani tak nezáleží na názvu, jako na obsahu, který nás rozhodně 
nezklamal. Pro naše značné nadšení jsme hned na plesu zamluvili 
kapelu i na letošní rok. Tímto jsme vlastně zahájili přípravy na ples 
hasičů 2023. Poté jsme si užívali zejména sportovní sezóny 2022 a 
hlavní přípravy na ples 2023 začaly až v lednu 2023.  

Zprvu vše vypadalo na tradiční akci, ale pak se začaly dít 
věci. Vše fungovalo jako na drátku a pak přišla nabídka na 
vystoupení malých mažoretek – Berounských hvězdiček. 

Už od ledna pak několik dobrých duší připravovalo další 
překvapení. Zkoušeli po večerech, ladili časování a choreografii. Pořád 
jsme nevěděli, zda vše vyjde. A tak první avízo o možných 
překvapeních na plesu jsme vypustili až 2 týdny před plesem. Přípravy 
pokračovaly a soustředili jsme se na tombolu. Přispěla většina hasičů 
a spousta našich sousedů. Zapojily se i firmy z okolí a celkový počet 
cen se pak vyšplhal na 470. Kromě tomboly jsme také v neděli 19. 
března 2023 obcházeli celou obec a roznášeli pozvánky na ples. Asi 
budeme příští rok celou akci o hodinu posouvat, protože jsme hodně 
lidí probudili. Naštěstí měli naši sousedé pochopení a nikdo na nás 
nepoštval psy, ba naopak mnohde nás dobrým mokem a kouskem 
dobrého jídla pohostili.  

Několik podvečerů před plesem jsme připravovali tombolu 
a v sobotu ráno vše převezli do místního kulturního domu. Naše 
dobré duše z řad hasiček ještě v sobotu dopoledne vyrazily do 
Berouna pořídit hlavní cenu – elektrickou koloběžku. A pak již jen vše 
nachystat, „načančat“ a rychle se převléknout do gala a zpátky do 
kulturního domu. Ačkoliv měl ples začínat ve 20 hodin, již v 19 
přicházeli první hosté a zajímali svá místa u stolů. Okolo 20 hodiny 
již bylo na místě přes 120 lidí, začala hrát kapela a pořád doráželi 
další kamarádi, sousedé a hosté. Před 21 hodinou pak již bylo na 
místě přes 150 hostů a přišlo první překvapení – vystoupení 
Berounských hvězdiček. Mladé mažoretky (slečny okolo 10 let věku) 

rozhodně netrpěly trémou a vystřihly vystoupení, za které by se 
nemusela stydět dospělá děvčata. Mažoretky předvedly několik 
ukázek a dokázaly roztleskat celý sál. Každopádně to bylo povedené 

překvapení a dětem se kromě zaslouženého potlesku dostalo i 
poděkování od místních hasičů.  

Ve 22 hodin pak naše hasičky začaly prodávat tombolu. 
Podobně jako vloni to trvalo pouze pár minut, než bylo vyprodáno. 
Následovala další taneční série, ale někteří účastníci se již začali 
přesouvat do zákulisí. Ve 23 hodin to vypuklo. Část dobrovolných 
hasičů a jejich kamarádů se přeměnila ve zpěváky. Za doprovodu 
původních melodií se na pódiu předvedlo 21 vystoupení (plus dva 
přídavky). Takový aplaus Hýskov už dlouho nezažil. 

Připravená tombola 

Prodej tomboly 

Jedno z ikonických vystoupení – Je to vo hvezdách 

Berounské hvězdičky 

Publikum sledující vystoupení našich hasičů a kamarádů 
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Dorostenky věrně předváděly hity od skupiny ABBA                                     
a chlapi dokázali zparodovat hit „V mládí jsem se učil hasičem“. Michal 
dokázal postavit pionýra (motocykl) na zadní a též hity ze seriálu 
Sanitka či historická „Céčka“ udržely publikum ve varu. Ale představení 
hasičů gradovalo. „Čau lásko“ v podání Míly a Elišky připravilo 
publikum na taneční sekvenci z Hříšného tance v podání Michala a 
Agáty, která vyvrcholila zvedačkou. A tak to pokračovalo až do finále. 
Asi by nebylo přesné použit termín „standing ovation“, když publikum 
celou dobu stálo, avšak ovace, které zazněly po skončení produkce si 
toto označení zaslouží. Naši kamarádi se museli opětovně vracet na 
pódium.  

Po druhém překvapení pak pokračovala kapela v produkci a 
současně jsme začali vydávat tombolu. Naše dámy se mohly 
roztrhnout, aby dokázaly co nejrychleji vydat ceny pro výherce. 
Občas museli nastoupit i chlapi, když jsme museli vydat některé 
z těžších, či objemnějších cen. A svého výherce si našla i hlavní cena 
– elektrická koloběžka. Ples dále pokračoval a hosté se dobře bavili. 
Úderem 2 hodiny ranní ples skončil. Kapela přestala hrát a lidé se 
pomalu začali rozcházet k domovům. My jsme každopádně kromě 
ukončení plesu, ihned objednali kapelu PHZS na 23. březen 2024 na 
další ples hasičů. Jenom stále nevíme, jak překonáme úroveň plesu 
letošního. 

 

Ples hasičů 2023 skončil. Velmi jsme si ho užili a posíláme 
velké poděkování všem, kdo se na uspořádání plesu podíleli. Díky 
všem dobrovolným hasičům, díky všem sponzorům a díky všem 
aktérům našich překvapivých vystoupení.  
 
A co nás čeká v tomto roce v Hýskově od dobrovolných 
hasičů? 
• 6 května 2023 – okrskové kolo soutěže v požárním sportu – 
hřiště SDH Hýskov 
• 20. – 21. května 2023 – okresní kolo celostátní hry Plamen  
– hřiště SDH Hýskov 
• 16.června 2023 – 9. ročník nočních závodů mladých hasičů 
v požárním útoku – hřiště SDH Hýskov 
• Každou neděli od 16 do 19 hodin – pravidelné tréninky dětí 
 
 

Děkujeme za podporu:  
 
 

Zvedačka - Michal a Agáta 

Čau lásko - Miloš a Eliška 

Závěrečné defilé Šťastný výherce hlavní ceny 

Už je po půlnoci a zábava pokračuje 

a mnoho dalších 
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Podpora MAS Mezi Hrady má mnoho směrů!

Spolek MAS Mezi Hrady již s několikaletou tradicí spouští i v letošním 
roce organizaci příměstských táborů, spolupořádá mezinárodní work-

camp v Hýskově, i opětovně fi nančně podpoří další desítku společenských, 
sportovních a kulturních akcí pořádaných na území MAS. Sledovat webové 
stránky www.mezihrady.cz a facebook.com/MeziHrady se vyplatí!

Svou pomocnou ruku MAS nově nabízí nízkopříjmovým domácnos-
tem ve věci získání dotace z  programu Nová zelená úsporám light 

(NZÚL), který byl spuštěn 9. 1. 2023. MAS Mezi Hrady se za jeden měsíc 
od otevření programu NZÚL podařilo podat bezmála 50 žádostí o dota-
ci, přičemž v některých případech již žadatelé přijali dotační prostředky 
na bankovní účet a mohou tak započít práce na zateplení svých domovů 
nebo vyměnit okna či dveře. Jelikož je o dotaci velký zájem, navýšilo mini-
sterstvo životního prostředí fi nanční prostředky, aby pomohlo co nejvíce 
ohroženým domácnostem. Splňujete-li podmínky oprávněného žadatele, 
neváhejte a  obraťte se na MAS Mezi Hrady, která Vás celým procesem 
získání dotace provede ZDARMA.

Z činnosti 
Klubu seniorů Hýskov
Také v tomto pololetí náš Klub seniorů Hýskov vyvíjí aktivní činnost. 

Velice oblíbené jsou společné vycházky po blízkém i vzdálenějším 
okolí Berouna a Hýskova. Navštívili jsme již lom Kosov. V březnu se 
opět uskutečnilo kreativní odpoledne ve Spolkovém a informačním 
centru Hýskov. Zde je také umístěna výstava fotografi í s různým obsa-
hem, která stojí za zhlédnutí.

V dubnu uspořádáme již tradiční opékání špekáčků  spojené s krát-
kou vycházkou. Dále připravujeme zájezd na zámek Ploskovice a Li-
bochovice.

Rádi bychom mezi námi uvítali i další seniory, zcela jistě by se jim 
mezi námi líbilo.
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OČKOVÁNÍ PSŮ
proběhne v sobotu 22. dubna 2023  
u hřbitova od 10:20 – 10:40
očkování provede Veterinární ordinace Petra, 
Havlíčkovo náměstí 1439/33, Rudná u Prahy  
www.veterinapetra.cz

Ceny:
• vzteklina  150 Kč
• infekční nemoci + vzteklina 330 Kč
• infekční nemoci 300 Kč
• mikročip  350 Kč
• očkovací průkaz 25 Kč
• odčervení na 10 kg od 40 Kč

Husité na Berounsku
aneb dobytí královského města Berouna 1421 a obléhání Karlštejna 1422

prof. PhDr. Petr Čornej, DrSc.
Přednáška se koná ve čtvrtek 

11. května 2023 od 18:00
v sále s renesančními freskami zámku Králův Dvůr
Rezervační poplatek 100 Kč. Kapacita přednášky je omezena, proto doporučujeme rezervaci 

na e-mailu: hradvaldek@gmail.com nebo SMS na tel.: 777 985 898.

Akce se koná za podpory města Králův Dvůr

Generální 
partner: 

Dlouholetý partner: 

MEZINÁRODNÍ HUDEBNÍ FESTIVAL

BEROUN
Talichův 

30. 5. 2023

www.talichuvberoun.com

PIETNÍ AKT
16:30   Městský hřbitov Beroun,  

hrob V. Talicha

Vystoupí: Prof. Jiří Hlaváč,   
Pěvecký sbor Bonbon

HUDBOU ŽIVOTEM
18:00  Městské kino Beroun

Obnovená premiéra dokumentu  
Ivo Křižana

Křest knihy  
Talichův Beroun – 40 let festivalu



strana 20 www.obechyskov.cz

ZIMNÍ PŘÍPRAVA MLÁDEŽE

Zimní příprava se nám blíží do fi nále. Co jsme všechno stihli během 
zimy? Po skončení podzimní části jsme po krátké pauze rovnou zahájili 

přípravu v hale. Chodilo se trénovat dvakrát týdně. Rozvíjeli jsme techniku 
přihrávek, kliček a střelbu na bránu. Vysvětlovali jsme si různé herní situace 
a zkoušeli je v praxi. Některé naše týmy zvládly během zimní přípravy i ně-
kolik halových turnajů.

MINI PŘÍPRAVKA
Mini přípravka se už v prosinci zúčastnila prvního zimního turnaje. Zde 

se ukázalo, co všechno přinesly tréninky v hale, protože všechny zápasy náš 
nejmladší tým vyhrál. Další dva turnaje byly po novém roce, účastnili se jich 
jiní soupeři a hrál se také jiný systém. Podařilo se nám však vyhrát skupi-
nu a ve fi nále jsme bojovali s Příbramí. Prohráli jsme o jeden gól. Potěšilo 
nás, že nás po turnaji oslovili trenéři Příbrami a Rokycan s tím, že hrajeme 
kvalitní fotbal a hlavně, že postupně začleňujeme i mladší děti, a proto by si 
s námi rádi zahráli přátelské utkání. Na nejmladších fotbalistech Hýskova je 
vidět zlepšování se po každém tréninku.

MLADŠÍ PŘÍPRAVKA
Mladší přípravka se v zimní přípravě zúčastnila dvou halových turna-

jů, a to v Říčanech a v Černošicích. Na turnaji v Říčanech bylo 8 družstev 
převážně pražských, které byly rozděleny do dvou skupin po čtyřech. První 
zápas jsme prohráli 1:0, ale další dva vyhráli vysoko 6:1 a 5:0. Ve čtvrtfi nále 
byl po základní hrací době stav 0:0, ale na penalty jsme prohráli. Čekal nás 
tedy poslední zápas o třetí místo, zde se už projevila únava a vyčerpání, a tak 
jsme nakonec skončili na čtvrtém místě. V Černošicích hrálo šest mužstev, 
systémem každý s každým. Začátky máme vždy špatné, první zápas jsme 
prohráli 4:0, ale pak už následovaly samé výhry. Odvezli jsme si tedy krásné 
druhé místo. Oslavu, pokud skončíme do třetího místa, měly děti slíbenou. 

Fotbalový klub FK Hýskov informuje
Vše jsme společně oslavili pizzou U Mlsouna. Protože jsme po podzimní 
části skončili na druhém postupovém místě, čekají nás v jarní části soupeři 
jako Chrustenice, Cembrit „A“ i „B“, Zdice „A“, ČL-U Beroun „B“. Pokud 
skončíme do třetího místa, postoupíme do fi nálové skupiny mezi šest nej-
lepších týmů okresu Beroun. Držte nám palce!

STARŠÍ PŘÍPRAVKA A MLADŠÍ ŽÁCI
V těchto skupinách se bohužel neodehrál žádný halový turnaj, ale v břez-

nu ještě před zahájením jarní části stihli kluci přátelské utkání s  týmem 
ČL-U Beroun.

Nyní se už všichni těšíme na turnaje a  mistrovská utkání venku, kte-
rá odehrajeme v jarní části soutěže. Pokud se na nás chcete přijít podívat 
a podpořit mladé fotbalisty, můžete dorazit na tyto turnaje v Hýskově: mini 
přípravka a mladší přípravka 27. 5. v 10:00 hod, starší přípravka 4. 6. v 10:00.

Mistrovská utkání starších žáků se hrají na hřišti v Hýskově v těchto ter-
mínech: 14. 4. v 17:30 ČL-U Beroun, 21. 4. v 17:30 Hudlice a 12. 5. 18:00 
Chodouň.

ZIMNÍ PŘÍPRAVA „A“ TÝM
Zimní příprava „A“ týmu probíhala pravidelně v Berouně na UMT hři-

šti. Venkovní sezóna byla zahájena 26. března, ještě předtím zvládli sehrát 
přátelské utkání s týmem SK Nižbor, a to zcela výjimečně na pražském Stra-
hově na hřišti týmu AC Sparta Praha, kde náš tým vyhrál poměrem 6:2. 
V následující sezoně jsme získali posilu, do kádru se vrací T. Lhotka.

ZPRÁVIČKY Z KLUBU
Ve vedení klubu došlo k  velkým změnám. Rozloučili jsme se s  naším 

dlouholetým prezidentem R. Perglerem. Nové vedení klubu je v tomto slo-
žení: prezident- M. Popule, viceprezident- J. Prošek, sekretář- L. Herejt a čle-
nové výboru M. Pavlásek, P. Cajthaml, M. Štětka, P. Pudhorocký.

Na hřišti nám právě probíhá obměna laviček a  také úprava travnaté 
plochy. Pro naše mládežnická mužstva byly vytvořeny teplákové soupravy 
s monogramem každého hráče a také nové dresy v tradičních barvách klubu 
tedy černobílé. Klub i obec tak na jaře budeme reprezentovat na výbornou.

OHLÉDNUTÍ ZA AKCEMI KLUBU
Prvního ledna proběhl již devátý ročník našeho Novoročního pochodu 

okolím Hýskova. Účast byla hojná - 187 lidí a 12 psů. Počasí nám mimo-
řádně přálo, teploty byly na leden velmi vysoké, a tak si pochod jistě všichni 
užili. Na příští rok pro Vás připravujeme již desátý jubilejní ročník i s malým 
překvapením.

Poslední víkend v lednu jsme také uspořádali taneční zábavu. K posle-
chu nám zahrála skupina Pohoda a  pro všechny byla připravena bohatá 
tombola, kde nechybělo selátko, víkendový pobyt na Šumavě, elektronika 
a spoustu dalších skvělých cen. Přivítali jsme 150 lidí.

Sběr železného odpadu proběhl v sobotu 15. dubna. Děkujeme za Vaši 
pomoc a také za podporu klubu touto formou.

CO PLÁNUJEME V NEJBLIŽŠÍ DOBĚ
V přípravě je také letní taneční zábava, která se uskuteční na hřišti, o po-

drobnostech Vás včas budeme informovat.
Pro naše malé fotbalisty dále v létě organizujeme již druhý ročník týden-

ního letního soustředění na hřišti v Hýskově. Letos již pro všechny věkové 
kategorie našich hráčů tedy od mini přípravky až po mladší žáky.

Stále také probíhá nábor nových hráčů, a to od ročníků 2011-2017. Přijď-
te se na jaře podívat na tréninky vždy v úterý a pátek od 18:00 hod. nebo 
volejte vedoucímu mládeže panu Martinu Pavláskovi na číslo 732 887 496. 
Náš tým bychom také rádi posílili o kategorii starší žáci, tedy ročníky 2008–
2010. Ozvěte se nám, přijďte se podívat, budeme rádi. Uvítáme také rodiče, 
kteří by se do tréninků chtěli aktiv-
ně zapojit a pomoci tak s rozvojem 
fotbalu u nás v obci.

Na závěr patří poděkování Vám 
rodičům za spolupráci, hráčům za 
bojovnost a chuť se zlepšovat a tre-
nérům za to, že ve svém volném 
čase se naplno věnují všem fotbalu 
chtivým dětem. Jmenovitě R. Kou-
řil, T. Vít, J. Král, P. Cajthaml, M. 
Štětka, P. Kšír, M. Pavlásek, A. David. 

DĚKUJEME! 
FK HÝSKOV
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